
 

 

 
 

 
 
 
 

 
 
 

 

 

 
 
 
 
 

 

Quo Vadis Dronrijp 
R.K. Parochie 
H. Jacobus de Meerdere 
Noordwest Friesland 

QUO VADIS GEBOUWENBELEID DOSSIER 
 LOCATIEBIJEENKOMSTEN

------------------------------------------------------------------------------------- 
Betreft: Dronrijp 
Bijeenkomst: 2de 

Datum: 16 november 2023 
Aanw.: nagenoeg gehele bestuur, pastor Gies, pastoor Conijn, architect Gerard 

 Brouwer 
 34 parochianen

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Peter Mulder opent deze bijeenkomst als voorzitter Locatieraad en stelt meteen zijn opvolgster voor: 
Adriaentsje Ponjée en dankt de schoolleiding voor het beschikbaar stellen van haar gebouw, de St. 
Radbodusschool. 
Clemens dankt Peter en verwelkomt Gerard Brouwer, architect. 
Indeling avond: 1. Opening 

 2. Waarover willen we in gesprek?
 3. Pauze 
 4. Uitkomsten herbestemmingsonderzoek gebouwen Dronrijp 
 5. Afsluiting 

De vice-voorzitter nodigt ons uit straks te luisteren naar elkaar en middels een Echo-Spiegelmetafoor 
bewust te zijn dat ‘t leven ‘n spiegel is van je handelingen: wil je meer vriendelijkheid, geeft het dan. 
Hij laat opnieuw het beleid in een schema zien:

 MISSIE (kernopdracht)
 VISIE (kernwaarden)
 STRATEGIE (doelstelling en uitvoering)

We zijn nu beland bij 3de fase, de Strategie: hoe doen we dit en kunnen we voor de komende tijd
(liefst een beperkt aantal) concrete doelen stellen? Aan de hand van uitgedeelde kaartjes worden 
ingediende vragen beantwoord. 

Ad 2. WAAROVER WILLEN WE IN GESPREK ? 

Vraag 1. Wanneer zijn we financieel weer gezond?
 Vice-voorz.: In de begroting 2024 staat een tekort van € 120.831,-- ( voor 2023 € 150.000,--)
 Maatregelen:  betere exploitatie gebouwen kerkgebouw en parochiecentrum, energie bespa- 
 ringen en herbestemmingsonderzoeken, personele kosten beperken, kerkbalansactiviteiten 
 intensiveren bv. door andere groepen parochianen te benaderen, huren bijstellen en er alert 
 op zijn om gelden te genereren. Zo hopen we tekorten over een paar jaar naar 0 te brengen. 

Vraag 2. Pastoor kan onmogelijk alle vieringen doen. WAT NU?
 Vice-voorz.: Het  Bisdom ( vicaris Wellen) bepaalt het personeelsbeleid. 0,5 Fte kan niet op 

 korte termijn ingevuld worden. Rond 2030 zijn er voor 21 parochies 14 priesters en 3 
 pastoraal werkenden beschikbaar (info bisdom…) Deze zorgen nopen ons tot nadenken over: 

- 1 priester voor meerdere (fusie-) parochies 
- Lekenpastoraat weer activeren 

 -      Beroep op religieuzen   (idee uit vergadering, maar zijn er in onze parochie nauwelijks) 
- Beroep op predikanten (idee uit vergadering, in oecumenische verband) 



- Aanpassing rooster vieringen en een andere organisatie voor 2024 vanaf januari: 

• Het aantal doordeweekse vieringen zal worden gehalveerd 

• Het eerste weekend van de maand zal er op één plaats worden gevierd (alle locaties) 

• In St.Anna wordt nog gevierd op de 2de en 4de zondag van de maand 

• In Dronrijp blijft zoveel mogelijk de zaterdagviering, niet altijd en niet bij een 
parochieviering voor alle locaties 

• Takenpakket van pastoor Marco is herzien 
Vraag 3. In welk tijdsbestek worden kerken gesloten? 
 Vice-voorz.: de procedures en uitwerking rond sluitingen zijn voorgelegd aan de locatieraden. 
 Alle locaties hebben adviezen gegeven. Op basis hiervan is een intentie afgesproken en in een 
 voorgenomen besluit gegoten dat de twee monumentale kerken in Harlingen en Dronrijp 
 open blijven. In ieder geval tot 2030. 
 De kerken in Franeker, St. Anna en Terschelling sluiten binnen 3 jaar ( = voorgenomen besluit, 
 op 30/11 valt het def. besluit). Verder betrachten we een minimaal onderhoud voor de te 
 sluiten kerken. Franeker behoudt haar parochiecentrum en St. Anna behoudt eveneens haar 
 parochiecentrum, tenzij locatie anders wordt of aantal vrijwilligers niet meer toereikend is. 
 In de vergadering van 30 november valt het besluit waarna het voorgelegd wordt aan de 
 Bisschop. Uitgangspunt blijft dat op ALLE locaties gevierd kan blijven worden. 
Vraag 4. Hoe staat het met de subsidies op monumentale gebouwen? 
 Gerard Brouwer: Subsidie bedraagt nu 60% op onderhoudskosten. De resterende 40% dient 
 de parochie zelf op te brengen, veelal met ondersteuning door Fondsen of vrijwilligers. 
 Historie: vanaf WO II is veel geld gestoken in het in stand houden van historische gebouwen. 
 Beleid afhankelijk van politiek en economische omstandigheden. Tot nu was er veelal sprake 
 van grote uitgebreide restauraties en daarna na 30 -50 jaar opnieuw weer een ingrijpende 
 restauratie. Hier is men op teruggekomen. Nu opteert men voor gedegen restauratie gevolgd 
 door nauwgezet en adequaat blijvend en zo nodig jaarlijks onderhoud.  
 Verwachting is dan ook dat in de komende jaren de subsidie gehandhaafd blijft. 
Vraag 5. Van waaruit worden kosten voor herbestemming betaald? 
 Vice-voorz.: er is ruime subsidie voor herbestemmingsstudies. Daarnaast maakt de parochie 
 daar zelf geld voor vrij. Erna worden de bij afstoting gegenereerde gelden aangewend ten
 gunste van andere locaties van onze parochie.  
Vraag 6. Hoe denken we de jeugd er meer bij te betrekken?  
 Vice-voorz.: gelukkig is er een grote groep jongeren in onze parochie actief. Op de 
 eerstvolgende bestuursvergadering gaan ze aanschuiven en gaan we met hen in gesprek. 
 Vandaaruit kunnen evt. verdere plannen uitgewerkt worden. 
 Desgevraagd: zou de Parochiemonitor losgelaten kunnen worden op de jongeren? Kan punt 
 van overleg zijn. 
Vraag 7. Is het wenselijk om meer parochiële gespreksavonden te organiseren? 
 Algemeen: huidige gesprekavonden kunnen zich niet verheugen op geweldige belangstelling. 
 Dit verdient een geheel nieuwe opzet. 
Vraag 8. Blijft het bestuur na beslissingen omtrent gebouwen ook de ontwikkelingen bijsturen? 
 Vice-voorz.: samen met architectenbureau Kijlstra-Brouwer, gemeente en Rijksdienst voor 
 Cultureel Erfgoed zal het bestuur hierbij blijven participeren. 
Vraag 9. Is het ook mogelijk de andere herstemmingsplannen van locaties te kunnen zien? 
 Gerard Brouwer: Past niet in de belegde locatie-avonden. Maar idee is goed en we zouden 
 hier weer een algemene informatie-avond aan kunnen wijden. 
 
 

PAUZE 
      2. 

 



AD 4. UITKOMST HERBESTEMMINGSONDERZOEK  GEBOUWEN DRONRIJP 
 

Gerard Brouwer vervolgt met plannen herbestemming van de kerk van Maria Geboorte te Dronrijp. 
Uitgangspunt is dat de kerk wel kerk blijft! Verder: minder energiekosten, minder onderhoudskosten  
en mogelijkheid uit huur opbrengst te genereren. 
Hij bespreekt eerst de historische bouwtekeningen van kerk, toren (in Delftse stijl) en pastorie. 
Daarna laat hij aan de zaal beelden zien van schetsen van herbestemming kerk en pastorie. 
 

Kerkgebouw:  
Herbestemming 1.  Verkleinen kerkzaal b.v. door glaswand. Verder in de tuin van de pastorie een 
         uitbouw als kleine kerkzaal met ernaast keuken en toiletgroep. 
Herbestemming 2.  Aan uiteinde kerkgebouw (meer naar het westen) kleine kerkzaal erbij bouwen 
         met toiletgroep en balie. 
Pastorie: 
Herbestemming 1.  1 appartement op begane grond bestaande uit woonkamer, keuken, slaapkamer 
         met badkamer en tuinkamer. Aparte opgang voor appartement op de  
                verdieping ( boven slechts 1 appartement mogelijk!) Totaal 2 appartementen. 
Herbestemming 2.  2 appartementen op begane grond met aparte opgang voor appartement op de 
         Verdieping. Totaal 3 appartementen 
 

Ook hier weer memoreert de architect dat voor de uiteindelijke realisatie gesprekken en contacten 
onontbeerlijk zijn: 
 -  overleg binnen de parochie ter verkrijging van het nodige draagvlak 
 -  overleg met de Gemeente Waadhoek 
 -  overleg met Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed 
 -  overleg rond financiering 
 -  overleg met omwonenden 
 -  overleg met het Bisdom 
 

Reactie zaal: 
 

*  Zonnepanelen: architect geeft aan dat de overheid langzaam opschuift in beleid van 
 zonnepanelen op monumenten. Ze mogen echter nooit het beeldbepalende aspect van een 
 monument verstoren. Op achterkant kerk en op evt. bij te bouwen zaaltjes kunnen ze prima. 
*  Glazen wand in de kerk zou veel echo-geluid geven. Is afsluiting met gordijn niet beter? 
* Isolatie: Zaal merkt op dat naast het dak ook de kruipruimten aandacht verdienen. Hier zou 
 veel energieverlies zijn. Gerard Brouwer merkt op dat de overheid weer nieuwe plannen 
 lanceert op gebied van uitgebreide energie-subsidies. Ze houden vinger aan de pols. 
*  Een vraag uit de zaal gaat over energiecontracten: wordt voor elke locatie een apart 
 energiecontract afgesloten? Robert Witmond antwoordt dat via belangenvereniging Energie 
 voor Kerken een collectief contract is afgesloten bij Green Choice. 
 
 

AFSLUITING 
 

Vice-voorzitter kan een goede en interactieve avond afsluiten. Ieder is zoveel mogelijk bevraagd zijn 
of haar visie uit te dragen. Hier is in ontspannen sfeer veel gebruik van gemaakt. 
Met SAMEN VIEREN EN SAMEN HERBESTEMMEN en met de constatering dat ER NOG HOOP IS 
kan Clemens van der Zwet de aanwezigen en m.n. Peter en Monique bedanken en ieder wel thuis 
wensen. 
 
 
Notulist: Sjoerd Hiemstra, secr.                                                       

                                          3. 




